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روزنــــامــــه
ـــید شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

کار جهادی طلبه
مردم را به دین گره می زند

آیت ا... علم الهدی بر حفظ نظام سنتی طلبگی در حوزه ها تأکید کرد

زیر و بم اقدامات الیت
مدیرعامل شرکت ترافیک هوشمند الیت در نشستی از عملکرد چهارصدروزه اش گفت

میزبانی مشهد از منتخبان 
دانش آموزی هلال احمر

«پيرو فرمايشــات رهبر معظم انقلاب 
در راســتاى ارتقاى تحرك و كارآمدى 
نيروى زمينى ارتش جمهورى اسلامى 
ايران، از يك مــاه قبــل قرارگاه هاى 
لشــكرى از حالت تاكتيكــى به حالت 
عملياتى تغيير يافته اســت. از اين رو 
لشكر 77 پيروز ثامن الائمه(ع) با تحت 
امر گرفتن تيپ هاى 377، 38 زرهى و 
277 متحرك هجومى به عنوان قرارگاه 
عملياتى در منطقه خراسان به مأموريت 
خود ادامــه مى دهد.» ايــن را معاون 
هماهنگ كننده نيــروى زمينى ارتش 
جمهورى اسلامى ايران، روز گذشته در 
مراسم تكريم و معارفه فرمانده قرارگاه 
عملياتى لشكر 77 پيروز ثامن الائمه(ع) 
در مشهد بيان كرد و گفت: بر اين اساس 
براى ارتقاى تحرك و كارايى نزاجا بيش 
از 20 طرح تغيير ساختارى و ساختار 
جديد ارائه شده كه طبق آن تيپ هاى 
پيــاده و تكاور به تيپ واكنش ســريع 
نيروى محسوس و تيپ هاى متحرك 
هجومى تغيير ساختار پيدا كرده است. 
همچنين ايجــاد و تغيير در ســاختار 
يگان هاى اطلاعاتى و تغيير در ساختار 
يگان هاى زرهى گوشه اى ديگر از اين 

تغييرات است.
امير سرتيپ ســتاد على جهانشاهى با 
اشاره به افزايش تعداد 5قرارگاه عملياتى 

به 12 قــرارگاه عملياتى لشــكرى در 
كشــور، گفت: اكنــون مأموريت هاى 
عملياتــى و اطلاعاتــى بــه صــورت 
مســتقيم به ايــن قرارگاه هــا كه زير 
نظر قرارگاه هاى منطقه اى هســتند، 
داده مى شود. وى با اشــاره به اقدامات 
دشمن عليه جمهورى اسلامى، اظهار 
كرد: ايران با داشتن مؤلفه هاى قدرت 
رهبرى، مردم و نيروهاى مسلح مقتدر 
در برابر توطئه هاى دشــمن ايستاده 
است و نيروهاى مســلح نيز با آمادگى 
كامل رزمى، رهبرى فرمانده كل قوا و 
پشتيبانى مردم از مرزهاى اعتقادى و 

امنيت هوايى، دريايــى و زمينى دفاع 
مى كنند.

معاون هماهنگ كننده نيروى زمينى 
ارتش جمهورى اسلامى ايران از تهيه و 
تنظيم 30 طرح «لبيك امام خامنه اى» 
در همــه حوزه هاخبــرداد و افزود: در 
راســتاى ارتقاى مؤلفه هــاى آمادگى 
رزمى، نظام آموزشــى را به روز كرديم. 
همچنين اقداماتى در راستاى نوسازى و 
بهسازى ناوگان سنگين و نيمه سنگين 
نزاجا صورت پذيرفته كه باعث ارتقاى 
30درصدى تحرك نيروى زمينى ارتش 
جمهورى اسلامى نســبت به گذشته 

شده است.
جهانشــاهى همچنين از برنامه ريزى 
براى ساخت 20 هزار خانه سازمانى در 
همه مناطق پنج گانه و 2 منطقه ارشد 
نظامى خبر داد و افزود: در مشــهد نيز 
قرار بود هزار واحد مســكونى سازمانى 
ساخته شود كه به دليل ايجاد مشكل با 
پيمانكار، ساخت اين منازل در اين شهر 

از ديگر نقاط كشور عقب تر است.
به گفتــه وى، در مرحله نخســت اين 
طرح، عمليات ســاخت 7 هــزار واحد 
ســازمانى آغاز شــده و فرايند احداث 
23 هزار واحد ديگر در مرحله انتخاب 

پيمانكار است.
فرمانده قرارگاه منطقه اى نيروى زمينى 
ارتش در شــمال شرق كشــور نيز در 
حاشيه اين مراســم در پاسخ به سؤال 
خبرنگار شهرآرا درباره بازديد سرلشكر 
محمدحسين باقرى، رئيس ستاد كل 
نيروهاى مسلح، از يگان هاى مرزى در 
شرق كشور گفت: ايشان در اين ارزيابى 
آمادگى نيروهاى زمينى و كل نيروهاى 

مسلح را بسيار خوب و مناسب ديدند.
امير ســرتيپ دوم رضا آذريان افزود: 
نيروهاى ما آن سوى مرز ها را نيز رصد 
مى كنند تا همه بدانند توان تعرض به 
اين خاك را ندارند؛ چون همه چيز در 
كنترل ماســت و هر اقدامى بكنند نيز 
پاسخ بسيار سختى از يگان هاى نيروى 
زمينى و نيروهاى مسلح خواهند گرفت.
وى به سؤال خبرنگار شــهرآرا درباره 
زمان انتقال پادگان لشكر 77 كه مصوبه 
شوراى عالى شهرسازى و معمارى را به 

همراه دارد، پاسخى نداد.
در اين مراسم از امير سرتيپ دوم ستاد 
ابوالقاســم رضايى به عنــوان فرمانده 
پيشين قرارگاه عملياتى لشكر 77 پيروز 
ثامن الائمه (ع)، تجليل و امير سرتيپ 
دوم ستاد محمدحســين مستشارى 
به عنوان فرمانده جديــد اين قرارگاه 

معرفى شد. 

مجمــع خيريــن توســعه و ترويج 
آموزش هاى فنى وحرفه اى كه در جهت 
افزايش مهارت آمــوزى دانش آموزان 
از روش هاى مختلف آموزش، توسعه 
فرهنگى، توسعه زيرساختى و... فعاليت 
مى كند، روز گذشته نشست خبرى با 
اصحاب رســانه برگزار كرد كه اعضا و 
مديران آن نقطه نظــرات متفاوتى را 
بيان كردند. رئيس هيئت مديره مجمع 
خيرين توســعه و ترويج آموزش هاى 
فنى وحرفه اى در اين نشســت گفت: 
بر اساس چشم انداز سال 1404، بايد 
60 درصد فارغ التحصيلان كشــور در 
بخــش فنى ومهارت آموخته باشــند 
كه اكنــون فقط 38 درصد را شــامل 
مى شود. رسيدن به اين هدف نيازمند 
فرهنگ ســازى صحيــح و حرمــت 

بخشيدن به رشته هاى فنى است.
حميد مستشــارى افزود: طبق قانون 
شرايط اســتاندارد براى هر كلاس در 
هنرســتان بايد 15 هنرجو و براى هر 
15هنرجو يك اســتادكار و براى هر 
3 كلاس يك مهنــدس علمى وجود 
داشــته باشــد. اكنون هنرستان هاى 
استان با 4 مشكل نبود تجهيزات كافى، 

فضاى نامناسب، نداشتن استادكار و از 
همه مهم تر نبــود فرهنگ كار روبه رو 

هستند.
به گفته مستشــارى، مجمــع براى 
ارتقاى سطح آموزشــى هنرستان ها 
طى تفاهم نامه اى با ســازمان نوسازى 
و تجهيز مدارس خراســان رضوى، به 
مناسب سازى و تكميل تجهيزات مورد 

نياز هنرستان ها اقدام كرده است.

 تهدید هدررفت نیروی انسانی

منصوره شريف الحسينى، مديرعامل 
مجمع، نيز در اين نشست اظهار كرد: 
يكــى از موضوعات بســيار مهمى كه 
امروز جامعه را تهديد مى كند، هدررفت 
نيروى انسانى اســت كه به دنبال آن 
جمعيت بيــكار و بى مهارت شــكل 
گرفته اســت. او بيان كرد: اين مجمع 
چندين سال است كه پس از تحقيق، 
پژوهش و آمايش هاى بســيار به اين 

نتيجه رسيده است كه بايد از هدررفت 
نيروى انسانى پيشگيرى كرد. مجمع 
خيرين توســعه و ترويج آموزش هاى 
فنى وحرفــه اى از معــدود نهادهايى 
است كه تمام دســت اندركاران آن از 
نيروهاى دولتى، خيران و انديشمندان 
كارآفرين حوزه صنعت هستند و با اين 
هدف پاى كار آمده اند تا بتوانند در هر 
بخشى و با هر توانى كه دارند، براى رفع 
اين آسيب هاى اجتماعى گامى مؤثر و 

مفيد بردارند.
محسن حداد سبزوار، رئيس دانشكده 
فنى وحرفه اى منتظــرى، نيز در اين 
نشســت حضور داشــت و گفــت: به 
دليل سياســت هاى اشــتباه جامعه، 
مدرك گرايى و گسترش آموز ش هاى 
عالى معكوس شده اســت؛ به طورى 
كه در شــرايط عادى بايد به ازاى هر 
10كارگر ماهر، يك تكنيسين، به ازاى 
هر 5 مهندس يك تكنسين و به ازاى 

5مهندس يك كارشناس ارشد داشته 
باشــيم. با اين حال وضعيــت فعلى، 

خلاف اين اعداد را نشان مى دهد.
او با بيان اينكه از زمانى كه دانشــگاه 
فنى وحرفــه اى زيرمجموعــه وزارت 
علوم شد، موضوع امنيت شغلى از بين 
رفت، ادامــه داد: تغيــرات فناورى به 
گونه اى اســت كه بايد نظام آموزشى 
فنى وحرفــه اى بازنگرى شــود و در 
اين بــاره دانشــگاه  فنى وحرفــه اى 
به روزرســانى علوم ســال گذشته را 
در دســتور كار خود قرار داده اســت 
تا آموزش هــا با توجه به نيــاز جامعه 

تدريس شود.
«اولين هنرســتان تخصصى صنعت 
ســاختمان در مشــهد بــه همــت 
خيرين توســعه و ترويج آموزش هاى 
فنى وحرفــه اى و يــك خيــر عضو 
انجمن انبوه سازان ساخته مى شود.» 
اين را هم عضــو هيئت مديره مجمع 

خيرين توســعه و ترويج آموزش هاى 
فنى وحرفه اى در اين نشست گفت.

محســن پژوم افزود: ســازمان هاى 
مردم نهــاد و بخــش خصوصــى در 
كشورهاى توســعه يافته سهم بسيار 
زيادى در مشــاوره به دولت دارند. در 
صنعت ســاختمان با نبود تكنيسين 
مواجــه هســتيم. در كشــورهاى 
توســعه يافته اختلاف بين مهندس و 
تكنيسين زياد نيست و گاهى مى توان 
ديد كه نقش تكنيسين ها از مهندسان 

در پروژه ها بيشتر است.
رئيــس هيئت امناى مجمــع خيرين 
توســعه و ترويــج آموزش هــاى 
فنى وحرفه اى هم گفت: آموزش هاى 
فنى وحرفه اى بايد در صدر اولويت هاى 
برنامه ريزى كشور باشــد و رسانه در 

اين باره نقش اساسى و پررنگى دارد.
محمود حميــدى افزود: خيــران به 
شــيوه هاى مختلف مى توانند به رشد 
و ارتقاى يــك جامعه كمــك كنند. 
خيرانى كه در اين مجمع كنار يكديگر 
جمع شــده اند، به دنبال به روزرسانى 
آمـــــوزش هاى فنـــــى وحرفه اى

 هستند.

تغییر ساختار لشکر ۷۷ از تاکتیکی به عملیاتی
فرمانده جدید قرارگاه عملیاتی لشکر ۷۷ پیروز ثامن الائمه(ع) معرفی شد

ساخت هنرستان تخصصی صنعت در مشهد
باید تا سال ۱۴۰۴ حدود ۶۰ درصد از فارغ التحصیلان کشور در بخش فنی و مهارت آموزش ببینند

ملیحه فلاح

 خبر ویژه 

    احمد نوروزى، عضو كميسيون مناطق پيرامونى و كم برخوردار شوراى 
شهر مشهد: اراضى بزرگ مقياس منطقه 6، ظرفيت بســيار خوبى است و براى اين 
اراضى مى توان برنامه هاى خاصى تعريف كرد تا بدين ترتيب مانع از تفكيك و ريزدانه 

شدن آن ها شويم.

     خليل ا... كاظمى، معاون حمل ونقل و ترافيك شــهردار مشهد: براى 
افزايش رضايت شهروندان، صفر تا صد اقدامات عمرانى بايد در كمترين زمان ممكن 

انجام شود.

     هدى پيروى، مديركل دفتر نوسازى و تحول سازمانى شهردارى مشهد: 
پياده سازى سامانه مديريت انرژى در مجموعه هاى شهردارى مشهد آغاز شده است.

    وحيد نيرويى، سرپرســت مديريت نظارت عاليه و ارزيابى عملكرد 
شوراى شهر مشهد: به دنبال اصلاح فرايندهــاى موجود به دليل كاهش تخلفات و 

افزايش ميزان رضايتمندى شهروندان از مديريت شهرى هستيم.

    ذوالفقار يزدان مهر، معاون امور مشاركت هاى مردمى و توانمندسازى 
مؤسسات و امور مجلس سازمان بهزيستى: 6588 واحد مسكونى ظرف يك سال 
اخير براى خانواده هاى داراى 2 معلول به بالا، در كشور ساخته و به آن ها تحويل شده 

است.

    سيدمرتضى وجدان، مديركل بيمه سلامت استان: مطالبات حدود 4600 
مؤسسه طرف قرارداد با بيمه سلامت خراسان رضوى با مديريت بودجه و هزينه ها در 

سال 98 به روز شده است.

    بر اساس گزارش شــركت توانير، كلان شهرهاى تهران و مشــهد ديروز نيز در 
وضعيت قرمز مصرف برق قرار داشتند.

 دیگه چه خبر؟

در  ولى فقيــه  نماينــده 
خراسان رضوى به اهميت كار 
جهادى و انقلابى براى كشور 
اشاره كرد و گفت: اگر فعاليت 
اقتصادى و استكبارستيزى ما در خط انقلاب 
باشــد، ســرمايه اش به جيب امام زمان(ع) 
مى رود؛ اما اگر فقط يك مملكت و كشور را اداره 
كنيم، بى فايده خواهد بــود. به گزارش پايگاه 
اطلاع رســانى دفتر امام جمعه مشهد، آيت ا... 
ســيداحمد علم الهدى در ديدار با مسئولان 
فرهنگى-اجتماعــى قرارگاه هــاى اســتانى 
پيشرفت و آبادانى كشور، به نقش روحانيت در 
تربيت نسل ولايى و انقلابى اشاره كرد و افزود: 
اگر نتوانيم در اين راســتا قدمى برداريم، هر 
اقدامى در راســتاى فعاليت هــاى عمرانى، 
جهادى و اقتصادى موفق نخواهد بود و كارى 

پيش نمى رود. وى با بيان اينكه بايد كار جهادى 
يك طلبه در روستا با يك دانشجو متفاوت باشد 
و كار جهادى طلبه مردم را به دين گره مى زند، 
اضافه كرد: به لطف خدا خدمات شــما خوش 
مى درخشد؛ در زلزله غرب كشور و سيلى كه در 
روزهاى عيد اتفاق افتاد، اقدامات طلبه ها مردم 
را به اسلام وابســته كرد. نماينده ولى فقيه در 
خراسان رضوى بر حفظ نظام سنتى طلبگى در 
حوزه ها تأكيــد كرد و گفت: بــه جريان هاى 
سنتى طلبگى توجه داشته باشيد و ابتكارات و 
نوآورى هاى خود را به آن نظام بيفزاييد. آيت ا...

علم الهدى با بيان اينكه دقت كنيد هيچ عنوان 
و اسمى، طلبه بودن را از ياد شما نبرد، افزود: 
بدبخت ترين آخوند كسى است كه فكر مى كند 
به مقام و منصبى مى رســد و در موقعيتى جز 

طلبگى موفق است.

هدف از نشست «درباره اليت» 
كه به همت مجمع مشورتى 
اســتان  اصلاح طلبــــان 
خراســان رضوى برگزار شد، 
ارائه گزارش عملكرد شركت ترافيك هوشمند 
اليت بود و همه مى توانســتند در اين نشست 
حضور داشته باشند. با اين حال برنامه بيشتر 
شبيه نشست پرسش و پاسخ بود؛ چرا كه بيش 
از يك ســاعت از ايــن برنامه دوســاعته به 
پاسخ گويى محمدمهدى اســدى اختصاص 
يافت. مديرعامل شركت ترافيك هوشمند اليت 
در همان ابتداى صحبت هايش پيرو سؤال يكى 
از حاضران درباره تعداد نيروهاى اين شركت، 
گفت: در ابتــداى حضورم در شــركت اليت، 
726نفر در اين شركت مشغول به كار بودند، اما 
اكنون به واســطه تعديل نيرو، تعداد كاركنان 

اليت به 550 نفر رسيده است.
به گفته اســدى، اكنون 275 نيروى اليت از 
550 نفر در حاشيه 199 معبر مشهد مشغول 
به كار هستند و بر اساس اطلاعات اليت موفق 
شــده تا بازه زمانى توقف ها را كاهش دهد. او 
همچنين ارســال پيامك كسرى شارژ، تغيير 
رفتار پاركبانــان و كاهش درگيــرى مردم و 
پاركبان ها را از اقدامات و دســتاوردهاى اليت 
دانست و در ادامه اضافه كرد: پيرو حذف تبادل 
نقدى در شهريور 97، در چند ماه اول 53درصد 
كاهش درآمد داشتيم ولى طى 2 يا 3 ماه پس 
از آن به همــان درآمد قبلى مان بازگشــتيم. 
به گفته اسدى، در راســتاى عدالت اجتماعى 
پارك حاشيه اى، VIP كاركنان اليت و كاركنان 

شهردارى حذف و ســامان دهى شد. موضوع 
افزايــش تعرفه هاى پارك حاشــيه اى هم از 
ســؤالاتى بود كه در اين نشســت مطرح شد. 
اســدى در اين باره گفت: به دليــل كم بودن 
ميزان تعرفه، اليت خاصيت بازدارندگى خود 
را در زمينه پارك حاشــيه اى به اندازه كافى 
نداشت و به همين منظور تعرفه ها تا حدودى 
افزايش يافت. با اين حــال امروز هزينه پارك 
حاشيه اى در مشهد از ساير كلان شهرها كمتر 
است. كم بودن تعداد پاركينگ در مشهد نقد 
ديگرى بود كه از سوى يكى از حاضران مطرح 
شــد. مديرعامل شــركت اليت در اين باره به 
250ميليارد تومــان هزينه پاركينگ هاى در 
حال ساخت شهردارى مشــهد اشاره كرد. به 
گفته او، ميانگين فضاى پارك به ازاى هر خودرو 
در كشور 6 و در مشهد 8 است؛ به اين معنى كه 
روزانه 8 خودرو در يك نقطه پارك مى كنند. 
اين ميزان براى خيابان سعدى 13 است كه از 
بازه زمانى كوتاه پارك خودروها حكايت دارد 
كه مى شود با حجم خودروهاى ورودى به اين 
خيابان آن را به فال نيك گرفت. طبق اعلام او، 
اليت در حال حركت در مسير هوشمندسازى، 
شفاف سازى ســاختار مالى و حذف تبعيض 
در شركت اســت. اســدى همچنين با اشاره 
به بودجه 23 ميليارد تومانى ســال گذشــته 
اليت، گفت: حدود 90 درصد اين بودجه صرف 
موارد داخلى اليت شــد. او در پاسخ به يكى از 
ســؤالات، بدهى مردم به اليت را 17ميليارد 
تومان اعلام كرد كه 3 ميليارد تومان آن مربوط 

به غيرمشهدى هاست.

 اردوهاى «شكرانه» هرسال 
مجتمع هــاى  ويــژه 
دانش آمــوزى هلال احمــر 
برگزار مى شود و امسال نيز 
طبق اعلام رئيس سازمان جوانان هلال احمر 
كشور، اين اردو به همت جمعيت هلال احمر 
خراسان رضوى برگزار شد و در قالب آن 228 
نفر از منتخبان مجتمع هــاى دانش آموزى 
گيــلان،  اســتان هاى  از  هلال احمــر 
سيستان وبلوچستان، چهارمحال وبختيارى، 
خراســان جنوبى و كرمان حضور داشــتند. 

شــهاب الدين صابونچى در مراسم اختتاميه 
اردوى چهارروزه «شــكرانه» ويــژه اعضاى 
مجتمع هاى دانش آموزى جمعيت هلال احمر 
اعلام كرد: 34 نفر از حاضــران در اين اردو، 
زيارت اولى بودنــد. او در ادامــه، حمايت از 
مجتمع هاى دانش آموزى را از سياست هاى 
جدى مســئولان هلال احمر دانست و اظهار 
كرد: دانش آموزان مجتمع هاى دانش آموزى، 
كودكان بى سرپرســت يا داراى خانواده هاى 
كم برخوردار هستند و اردوى شكرانه هم در 

راستاى حمايت از آن ها انجام شده است. 

   مجتبی 
شاکری روش، 

مدیرعامل 
سازمان 

بازآفرینی 
فضاهای 

شهری 
شهرداری 

مشهد:
 راه اندازی 

دفاتر توسعه 
محله 

هم زمان با 
فرایند تدقیق 

شناخت 
محلات هدف 

بازآفرینی 
انجام 

می شود.

 طبق اعــلام رئيس 
كميســيون ويــژه 
مناطــق پيرامونى و 
كم برخوردار شوراى 
شهر مشهد توســعه پايدار، متوازن و 
عدالت محــور از مهم ترين برنامه هاى 
مديريت شهرى است و به همين دليل 
بايد همه اجزاى اين كلان شهر در همه 
مناطق به صــورت متــوازن، پايدار و 
عدالت محور رشد كند.به گزارش پايگاه 
اطلاع رســانى شوراى شــهر مشهد، 

رمضانعلى فيضى در چهارمين شــب 
جشن مردمى «شب فيروزه اى» كه به 
مناسبت ميلاد امام رضا(ع) برگزار شد، 

با بيان اينكه اقدامات شوراى پنجم 
دربــاره مناطــق پيرامونــى از 
چندين رويكرد و نگاه بنيادين 
تأثيرپذير است، اظهار كرد: در 

و  پنجــم  شــوراى 
مديريت شــهرى 

معتقديم  جديد 
كه بايد كرامت 

انسانى همه شهروندان حفظ شود.
او افزود: براى جلوگيرى از پيشــروى 
حاشيه شــهر، سياســت پيشگيرانه 
اتخاذ كرديم و طرح سامان دهى و 
مديريت اراضى بزرگ مقياس 
اين مناطق را در دستور كار 

قرار داديم.
فيضى مشاركت مردم را در 
اداره شهر موضوع مهم 
ديگــر دانســت و 
گفت: براى اجراى 

اين مهــم، سياســت هايى محورى را 
دنبال كرديم كه دفاتر توســعه محله 
يا دفاتر تسهيلگرى از جمله اين موارد 
اســت. همچنين بــراى اولين بار در 
مديريت شهرى، ســازمان بازآفرينى 
شــهرى با تمركز بر اين مناطق ايجاد 
شــده اســت. طبق اعلام او، آسفالت 
3ميليون و 600 هزار مترمربع از معابر 
مشــهد كه 50 درصــد آن به مناطق 
كم برخوردار اختصاص يافته، در حال 

اجراست.  

توسعه 
عدالت محور 
از مهم ترین 
برنامه های 
مدیریت شهری 
است

مناسبت ميلاد امام رضا(ع) برگزار شد، 
با بيان اينكه اقدامات شوراى پنجم 

دربــاره مناطــق پيرامونــى از 
چندين رويكرد و نگاه بنيادين 
تأثيرپذير است، اظهار كرد: در 

و  پنجــم  شــوراى 
مديريت شــهرى 

معتقديم  جديد 
كه بايد كرامت 

اتخاذ كرديم و طرح سامان دهى و 
مديريت اراضى بزرگ مقياس 
اين مناطق را در دستور كار 

قرار داديم.
فيضى مشاركت مردم را در 
اداره شهر موضوع مهم 
ديگــر دانســت و 
گفت: براى اجراى 

  پــروژه قطار برقى مشــهد-

ن
یا

در
کن

س
را ا

ه
گلبهار كه از ســال 91 به اجرا ز

درآمده است، قرار بود با افزايش 
مســير به چناران متصل شود. 
ايــن پيشــنهاد از ســوى 
نمايندگان و مسئولان چناران 
مطرح شــد و بعد از چندين بار 
اصلاح طرح، افزايش شــش كيلومترى 
مترو مشــهد-گلبهار و اتصــال آن به 
چناران، ديروز در جلســه شوراى عالى 
هماهنگى حمل ونقل و ترافيك كشور به 

تصويب رسيد.
در اين جلسه كه با حضور اعضاى اصلى 
برگزار شــد، مشــاور طرح، مطالعات 
انجام شــده در جهت امتداد مســير را 
تشريح كرد و طرح مطالعاتى امتداد مترو 

مشهد-گلبهار به چناران تصويب شد. 
به گزارش پايگاه اطلاع رســانى وزارت 
كشــور، مهــدى جمالى نژاد،معــاون 
عمــران و توســعه امــور شــهرى و 
روســتايى وزيــر كشــور، در ايــن 
جلســه با اشــاره به اتصــال خط ريلى 
مشهد-گلبهار به چناران گفت: بر اين 
اساس مقرر شــد به منظور اتصال شهر 
چناران بــه اين خــط 4/5 كيلومتر به 
طول آن اضافه شــود و طول مسير به 

46كيلومتر افزايش يابد.
همچنين به گزارش روابط عمومى شركت 
عمران گلبهار، مديرعامل اين شركت در 
اين جلسه با اشاره به اينكه براى عملياتى 
شدن اجراى خط مترو گلبهار-چناران 
تاكنون پيگيرى هاى زيادى انجام شده 
است، گفت: طرح مطالعاتى اجراى مسير 
مترو گلبهار-چناران در جهت توســعه 
حمل ونقل عمومى شهر چناران خواهد 
بود. هومن گريوانى اظهار كرد: با تصويب 
اجراى مســير متــرو گلبهار-چناران، 

برنامه ريزى لازم براى تملك مســير و 
همچنين اجراى ابنيه فنى طول مسير 
به زودى انجام خواهد شــد. پيش از اين 
گريوانى گفته بود كه تقريبا كار تملك در 
تمام مسير مترو مشهد-گلبهار انجام شده 
و علاوه بر آن زيرسازى مسير هم تكميل 
شده است؛ اما براى تملك مسير گلبهار 
تا چناران، نياز به مصوبه شوراى همتاى 
كشور است. همچنين آمادگى هاى لازم 
براى انجام فعاليت در اين مســير وجود 
دارد، اما مجوز براى انجام مناقصه صادر 

نشده است. در همان زمان هم گفته شده 
بود كه در صورت جارى شدن فاينانس، 
قطار برقى مشهد-گلبهار تا سال 1400 
به بهره بردارى مى رسد؛ به طورى كه به 
186 ميليون يورو فاينانس چينى ها براى 
ادامه كار يعنى ريل گذارى و سيگنالينگ 
نياز اســت. با اين حال بــه دليل اعمال 
تحريم ها، در حال حاضر نمى توان درباره 
پرداخــت فاينانس از ســوى چينى ها 
خوش بين بود. ســال 91 در مراسمى با 
حضور وزير راه وشهرسازى، كلنگ قطار 

برقى مشهد-گلبهار به زمين زده شد. با 
اينكه 6 سال است كلنگ اين پروژه زده 
شده، پيشــرفت كار تا مرحله زيرسازى 
انجام و هنوز ريل گذارى شــروع نشده 
است. پيشرفت كل پروژه 34 درصد است 
و از آنجا كه شرايط اقتصادى بر پيشرفت 
پروژه بى تأثير نخواهد بود، شركت عمران 
گلبهار بيان كرد كه بــا توجه به اهميت 
موضوع، از منابع داخلى شركت استفاده 
مى كند و بــراى ادامه كار و پيشــرفت 
كامل پروژه، حمايت هاى لازم را خواهد 

داشت. 
گريوانى پيش تر گفتــه بود كه «با توجه 
به پيشــرفت هاى فيزيكى در ابنيه فنى 
و عمليات خاكى (زيرســازى) با حدود 
70درصــد، در كل پــروژه و آمادگــى 
مســير به طول حدود 20 كيلومتر براى 
ريل گذارى در صــورت تحقق فايناس، 
پروژه عمليات ريل گذارى و سيگنالينگ 
آغاز خواهد شــد؛ ولى اكنون با توجه به 
شــرايط اقتصادى كشور، فعلا نمى توان 
زمانى بــراى پايان پروژه قطارشــهرى 
اعلام كرد». در ســال 98 اعتبار پروژه 
مبلغ 8 ميليارد تومان تصويب شــد كه 
از محل اعتبــارت ملى تأميــن خواهد 

شد. 

چناران به خط ریلی مشهد- گلبهار اضافه شد
موافقت شورای همتای کشور با افزایش شش کیلومتری مترو مشهد-گلبهار
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